
Protokół z LII sesji Rady Miejskiej w Chmielniku,  

która odbyła się 27 marca 2023 r. (poniedziałek) w Chmielnickim Centrum Kultury,  

ul. Starobuska 10 w godzinach od 15:00 do 17:30. 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chmielniku Anita Jabłońska, 

która przewodniczyła obradom.  

Przewodnicząca Rady powitała burmistrza Pawła Wójcika, zastępcę burmistrza Małgorzatę 

Przeździk, skarbnika gminy Chmielnik Annę Pleban, sekretarza gminy Andrzeja 

Łopacińskiego, członka zarządu powiatu w Kielcach Mariusza Ścianę, mjr Krzysztofa 

Nowickiego z Wojskowego Centrum Rekrutacji, radnych, kierowników i dyrektorów jednostek 

gminnych i ponadgminnych, sołtysów, pracowników urzędu oraz mieszkańców gminy.  

W momencie otwarcia sesji na sali obrad obecnych było 14 radnych (ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych). 

Lista obecności radnych na LII sesji dnia 27 marca 2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ze zmianami, obrady rady gminy są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy. Kopie przechowywane są 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Chmielniku. Klauzula informacyjna wywieszona jest na 

drzwiach wejściowych, na stronie internetowej Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

W głosowaniu za przyjęciem proponowanego porządku obrad wzięło udział 14  radnych. Za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 14 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (BRAK GŁOSU), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas 

(ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), 

Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

 
 

3. Przyjęcie protokołu z LI sesji. 

Mieszkaniec Andrzej Nowak poprzez podniesienie ręki chciał zabrać głos. Przewodnicząca 

powiedziała, że uwagi do protokołu mogą wnosić radni. Odpowiedziała na pytanie z 

poprzedniej sesji, że protokół publikowany jest w po jego przyjęciu.   

Do protokołu z LI sesji nikt z radnych nie wniósł uwag.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem protokołu z LI sesji Rady Miejskiej 

w Chmielniku (27.02.2023 r.) głosowało 14 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 



Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

Przed sprawozdaniem burmistrza głos zabrał mjr Krzysztof Nowicki z Wojskowego 

Centrum Rekrutacji, który omówił szczegółowo szkolnictwo wojskowe oraz możliwości 

naboru do terytorialnej służby wojskowej.  

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz krótko omówił sprawozdanie, przedstawiając najważniejsze wydarzenia i 

spotkania.  

Radny Hieronim Górski zapytał burmistrza o trzy spotkania: w ZUK dotyczące spraw 

mieszkaniowych, w sprawie rozpoczęcia prac nad gminnym programem rewitalizacji gminy 

Chmielnik oraz z marszałkiem województwa świętokrzyskiego w sprawie styryjskiej misji 

handlowej.  

Burmistrz odpowiedział, że spotkanie z ZUK jest cyklicznym spotkaniem, podczas których 

w ramach współpracy omawiane są bieżące sprawy mieszkaniowe a także sprawy inwestycyjne 

i  remontowe. 

Wizyta u marszałka dotyczyła wizyty Styryjskiej Izby Gospodarczej w Polsce. W związku 

z tym, że województwo świętokrzyskie nie znalazło się na trasie wizyty, a gmina Chmielnik 

jest zbyt małym samorządem, burmistrz chciał zainteresować marszałka tematem i prosić aby 

województwo włączyło się w rozmowy. Z uwagi na wcześniejsze kontakty gmina Chmielnik, 

będzie uczestniczyła w jednym ze spotkań podczas pobytu delegacji austriackiej w Polsce.  

Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk wyjaśniła, że obecnie obowiązujący program 

rewitalizacji był opracowany na lata 2016-2023 i gmina przystąpiła do opracowania tego 

programu na kolejne lata - do 2030 roku. Po pracach wstępnych, zostanie przedstawiana 

propozycja uchwały o przystąpieniu do opracowania tego programu i zostanie wyznaczony 

obszar zdegradowany. Aktualnie został wybrany wykonawca, który zbiera dane statystyczne 

do przygotowania diagnozy.  

Wiceprzewodnicząca Teresa Chwalińska zapytała czy będzie dofinansowanie na usuwanie 

folii rolniczych. 

Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk odpowiedziała, że jak co roku również w tym, 

takie dofinansowanie będzie.  

Więcej pytań nie było. Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z pracy radnych 

pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

Statutu Chmielnickiego Centrum Kultury.  

Projekt uchwały omówił Tomasz Biernacki, Naczelnik Wydziału Administracji. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/524/2023 

w sprawie podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Chmielnickiego 



Centrum Kultury głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wniosku o przyznanie stypendium za szczególne 

osiągnięcia w nauce, sportowe, artystyczne i aktywność społeczną. 

Projekt uchwały omówił Tomasz Biernacki, Naczelnik Wydziału Administracji. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/525/2023 

w sprawie zmiany wniosku o przyznanie stypendium za szczególne osiągnięcia w nauce, 

sportowe, artystyczne i aktywność społeczną głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu Wspierania Rodziny na lata 

2023-2025.  

Projekt uchwały omówiła Ewelina Skuza Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Chmielniku. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/526/2023 

w sprawie przyjęcia Gminnego programu Wspierania Rodziny na lata 2023-2025 głosowało 14 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chmielnik w 2023 roku.  

Projekt uchwały omówił Andrzej Piwowarski Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego 

w zastępstwie Jolanty Bogacz Inspektora ds. kontroli porządku i czystości w gminie, która 

przygotowała projekt uchwały. 

Radna Edyta Ciopińska zapytała kto ponosi koszty związane z utylizacją padłych zwierząt. 

Naczelnik Andrzej Piwowarski odpowiedział, że właściciel lub w przypadku bezdomnych 

zwierząt, gmina. Radna zapytała jaki jest koszt sterylizacji. Usłyszała odpowiedź, że 150 zł.  

Do  projektu uchwały nie było więcej pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LII/527/2023 w sprawie podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad bezdomnymi 



zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chmielnik w 

2023 roku głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi 

załącznik do protokołu 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska 

(ZA), Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr 

Mołas (ZA), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas 

(ZA), Iwona Zwolska-Styrcz (ZA) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowych 

przystanków komunikacyjnych.  

Projekt uchwały omówił Andrzej Piwowarski Naczelnik Wydziału Rozwoju 

Gospodarczego. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/528/2023 

w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej w obrębie wsi Przededworze, oznaczonej w ewidencji gruntów numerem działki 

128/7. 

Projekt uchwały omówił Zbigniew Zarzycki Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/529/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej w obrębie wsi 

Przededworze, oznaczonej w ewidencji gruntów numerem działki 128/7 głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów Gminy 

Chmielnik nieruchomości położonej w obrębie wsi Celiny, oznaczonej numerem działki 

36/14 stanowiącej własność Skarbu Państwa- Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.  

Projekt uchwały omówił Zbigniew Zarzycki Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami. 



Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/530/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów Gminy Chmielnik 

nieruchomości położonej w obrębie wsi Celiny, oznaczonej numerem działki 36/14 stanowiącej 

własność Skarbu Państwa- Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk w 2023 roku na terenie Gminy Chmielnik 

oraz ustalenia sezonu kąpielowego.  

Projekt uchwały omówiła Agnieszka Jurecka-Paluch Zastępca Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/531/2023 

w sprawie wykazu kąpielisk w 2023 roku na terenie Gminy Chmielnik oraz ustalenia sezonu 

kąpielowego głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik 

na lata 2023-2040.  

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban Skarbnik Gminy. 

Radna Danuta Orkisz zapytała dlaczego nie zabezpieczono kwoty na remont drogi w Zreczu. 

Skarbnik Anna Pleban szczegółowo wskazała w której pozycji zabezpieczono środki.  

Radna Edyta Ciopińska zapytała członka zarządu powiatu w Kielcach Mariusza Ścianę czy 

środki na tą drogę już są zapewnione. Mariusz Ściana odpowiedział, że na tą chwilę nie 

wiadomo a wniosek o dofinansowanie został złożony do wojewody. 

Do  projektu uchwały nie było więcej pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LII/532/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik na lata 

2023-2040 głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

 



14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2023 rok.  

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban Skarbnik Gminy. 

Do  projektu uchwały nie było pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LII/533/2023 

w sprawie zmian budżetu na 2023 rok głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (ZA), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), Jerzy 

Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas (ZA), 

Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (ZA), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz Wesołowski (ZA), Aneta Wojtas (ZA), Iwona 

Zwolska-Styrcz (ZA) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

w budżecie gminy Chmielnik na 2024 rok.  

Burmistrz przedstawił argumenty, które przemawiają za tym aby nie wyodrębniać funduszu 

sołeckiego w budżecie gminy Chmielnik na 2024 rok. Podkreślił, że samorząd stawia na 

równomierny rozwój całej gminy i dlatego chce realizować inwestycje we wszystkich 

miejscowościach. W kilku slajdach pokazał jak wiele inwestycji zostało zaplanowanych na 

2023 rok w poszczególnych sołectwach, mimo braku funduszu sołeckiego. 

Radny Grzegorz Wesołowski wyraził swoją negatywną opinię w sprawie projektu uchwały 

mówiąc „wydaje mi się, że sołtys nie powinien być poborcą podatkowym, ale te pieniążki, które 

zbiera powinien rozdzielać według uznania w swoim sołectwie”. Zasugerował, że wszyscy 

sołtysi powinni zachować się tak samo.  

Burmistrz, wyjaśnił, że fundusz sołecki nie ma żadnego związku z wielkością pobieranego 

podatku. 

Radny powiedział, że samorządność polega na decentralizacji władzy i uważa, że należy 

dać szansę decydowania sołectwom o swoich potrzebach oraz, że przychodzenie sołtysów w 

sprawach drobnych inwestycji sparaliżuje pracę urzędu.  

Burmistrz powiedział, że takie sytuacje nie mają miejsca a radni reprezentujący swoich 

mieszkańców i podejmujący decyzje o przekazywaniu środków finansowych, też mogą przyjść 

w sprawach sołeckich. Zapytał, czy w ubiegłym roku mimo, że nie było funduszu sołeckiego 

zostały zbagatelizowane prośby lub interwencje? 

Radna Danuta Orkisz powiedziała, że w ubiegłym roku mowa była o rezygnacji z funduszu 

sołeckiego na rok, a w tym roku okazuje się, że kolejny rok go nie będzie. Poprosiła o opinię w 

tej sprawie sołtysów, czy tak szybko załatwiają sprawy w urzędzie.  

Głos zabrała sołtys sołectwa Lipy, Ewelina Poniewierka, która powiedziała, że obawia się 

braku funduszu sołeckiego oraz, że jej miejscowość ciągle będzie na szarym końcu. Mając 

fundusz mieli zagwarantowane, że cokolwiek zostanie zrealizowane. Powiedziała, że pieniądze 

które zostały z ostatniego funduszu sołeckiego miały zostać przekazane na projekt budowy 

drogi w drugiej linii zabudowy. Uważa, że Lipy z uwagi na to, że są małą miejscowością są 

traktowane gorzej. Uważa, że władza jest przychylna w przyznawaniu pieniędzy na dobrze 



napisane wnioski tym, którzy należą do pewnego ugrupowania. Powiedziała, że radni na 

sesjach nie zabierają głosu i zapytała czy wszyscy na wszystko tak się zgadzają? 

Przewodnicząca dodała, że radni spotykają się na komisjach i spotkaniach roboczych, na 

których każda uchwała jest szczegółowo omawiana a wszystkie wątpliwości wyjaśniane. 

Dodatkowo, w sprawach dotyczących swoich miejscowości często przychodzą do urzędu aby 

zasięgnąć informacji.  

Radna Danuta Orkisz powiedziała do wypowiadającej się przed chwilą sołtyski, że nie o to 

jej chodziło. Zapytała o współpracę pomiędzy gminą a sołtysami, czy tak łatwo wszystko jest 

załatwić.  

Sołtys Ewelina Poniewierka powiedziała, że może nie ma takiej siły przebicia. Mówi, że 

ona nie chodzi ale przygląda się jak to wszystko jest realizowane. Rozumie, że większe 

miejscowości mają większe potrzeby, ale uważa, że inwestycje są prowadzone w jednych i tych 

samych miejscowościach, że po raz kolejny robi się te same rzeczy oraz, że z uwagi na 

przychylność „góry” wnioski dostają dofinansowanie bez względu co tam zostało napisane. 

Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk zabrała głos aby uzupełnić informacje dotyczące 

funduszu sołeckiego. Powiedziała, że średnia wysokość funduszu sołeckiego w poszczególnych  

miejscowościach to 14-16 tys. zł. Uważa, że są to zbyt małe pieniądze aby przeprowadzić 

inwestycje, zwłaszcza teraz gdy nastąpił bardzo duży wzrost cen robót oraz materiałów. 

Przypomniała, że gmina zaplanowała inwestycje: oświetleniowe na kwotę 1,5 mln zł, drogowe 

na kwotę 12 mln zł, wod.-kan na kwotę 5 mln zł, dokumentacje projektowe o wartości 500 tys. 

zł, termomodernizacja przychodni za ponad 5 mln zł. Przypomniała, sołtys miejscowości Lipy, 

że gmina dołożyła 30 tys. zł do zaplanowanej w ramach funduszu sołeckiego dokumentacji 

projektowej drogi. Budowa tej drogi kosztuje 700 tys. zł, czyli tyle ile wyniósłby cały fundusz 

sołecki w gminie. Powiedziała, że były miejscowości, które wybierały do realizacji zadania 

blokowane później przez mieszkańców. Przypomniała także, że miejscowość Lipy 

zainwestowała pieniądze w próg zwalniający, który został przez „kogoś” zdemontowany. 

Sołtys Ewelina Poniewierka powiedziała, że niektóre rzeczy są do zrealizowania tylko 

muszą być chęci.   

Radny Jarosław Lotko zwrócił uwagę radnemu Grzegorzowi Wesołowskiemu, że sołtys nie 

jest poborcą, tylko inkasentem.  

Do  projektu uchwały nie było więcej pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LII/534/2023 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

budżecie gminy Chmielnik na 2024 rok głosowało 9 radnych. Uchwała została podjęta 

większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki imienne: Teresa Chwalińska (ZA), Edyta Ciopińska (PRZECIW), Hieronim Górski (ZA), Anita Jabłońska (ZA), 

Jerzy Kulpiński (ZA), Agnieszka Lenartowicz (NIEOBECNI), Jarosław Lotko (ZA), Anna Maciągowska (ZA), Piotr Mołas 

(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Monika Nowak (ZA), Danuta Orkisz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Łukasz Śliwa (ZA), Grzegorz 

Wesołowski (PRZECIW), Aneta Wojtas  

 

 



 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę.  

 

16. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Salę obrad opuściła radna Edyta Ciopińska. Na sali pozostało 13 radnych. 

Po wznowieniu obrad w sprawach różnych chęć zabrania głosu zgłosił w przerwie 

mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień, który wyraził swoje zadowolenie z obecności na sali 

mównicy. Zwrócił uwagę, że w protokole z poprzedniej sesji nie powinno być informacji o tym, 

że nie chciał zabrać głosu przy specjalnie przygotowanym stoliku. Uważa, że nie było to 

oburzenia ale wyrażanie szacunku do obecnych.  

Powiedział, że radni zbagatelizowali wniosek komitetu w sprawie nadania nazwy dwóm 

rondom w Chmielniku. Wspomniał, że ks Witold Wojsa również założył komitet aby zmienić 

nazwę ulicy przy której postawił dom. Uważa, że nazwy ulic powinny być związane z Polską, 

z Chmielnikiem i z patriotyzmem. Zapytał, co radni mają zamiar zrobić z nazwą ulicy 

Stanisława Żak, człowieka, który współpracował z sowietami oraz z pomnikiem pogańskiej 

bogini Nike z Samotraki na chmielnickim rynku, która nie ma żadnego związku z Polską oraz 

chrześcijaństwem. Zaproponował, że sfinansuje przeniesienie tej „szkarady” pod synagogę. 

Powiedział, że śmieszne jest to, że stawiany jest mały budynek wystawienniczy na rynku. 

Poruszył także temat stadionu, którym powinny zająć się organy państwa, bo zginęła tam masa 

pieniędzy. Zapytał z jakich funduszy zostało naprawione ogrodzenie płyty boiska oraz zrobione 

odwodnienie.  

Przewodnicząca odpowiedziała w sprawie nazw ulic na terenie gminy Chmielnik. 

Powiedziała, że w 2016 roku został przekazany do Instytutu Pamięci Narodowej wykaz nazw 

ulic i zostaliśmy zobligowani do zmiany nazwy trzech. Nie ma wzmianki o nazwie ulicy 

Stanisława Żaka.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień, powiedział, że w związku z negatywnymi wpisami 

redaktora Bogdana Białka w Gazecie Wyborczej dotyczącymi ks. Witolda Wojsy, zrezygnował 

on z pomysłu zmiany nazwy ulicy. Wspomniał, też o tablicy która miała upamiętnić śp. Mariana 

Sołtysiaka. Wówczas wspomniany redaktor znalazł osobę, która zeznała, że Marian Sołtysiak 

zastrzelił rodzinę żydowską. Podsumował, że „szkoda zachodu” jeżeli chodzi o tworzenie 

komitetów, a w gestii rady jest podjęcie uchwały w tych sprawach.  

Przewodnicząca, powiedziała,  że ciekawa jest co na to mieszkańcy tej ulicy, bo zmiana taka 

związana jest z poniesieniem przez nich kosztów. W sprawie nazewnictwa rond nie zostało nic 

zbagatelizowane i zostały rozpatrzone wszystkie propozycje. Podczas spotkania przedstawicieli 

komitetów z radą postanowiono, że zostaną nadane nazwy dwóm rondom: „100- lecia Bitwy 

Warszawskiej” – z komitetu Włodzimierza Września oraz rondo im. „Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego” z wniosku radnych a jedno pozostanie bez nazwy z uwagi na brak 

porozumienia w tej kwestii.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień, powiedział, że rada miejska wraz z burmistrzem są 

władni aby zmienić te nazwy. 

Przewodnicząca dodała, że decyzja o nie nadaniu nazwy rond zgłoszonych przez komitet 

Włodzimierza Wrzesnia była podyktowana również tym, że miejsce upamiętniające te 

wydarzenia już jest. 



Radna Danuta Orkisz zapytała, czy będzie jakieś dofinansowanie do montażu paneli 

fotowoltaicznych.  

Zastępca burmistrza Małgorzata Przeździk powiedziała, że przyjęty program operacyjny 

województwa świętokrzyskiego przewiduje działania  w tym zakresie, jednak na tą chwilę nie 

wiadomo czy będą to dotacje czy pożyczki. Ogłoszony konkurs wskaże kryteria.  

Radna Danuta Orkisz zapytała czy został zrealizowany projekt drogi Zrecze Duże – Zrecze 

Małe i czy ta droga będzie wykonana.  

Zastępca burmistrza powiedziała, że da odpowiedź radnej po ustaleniu o jaki odcinek drogi 

chodzi.  

Mieszkaniec Andrzej Nowak podniósł rękę, przewodnicząca odpowiedziała, że nie zgłosił 

zamiaru zabrania głosu podczas przerwy.  

Wiceprzewodnicząca Teresa Chwalińska powiedziała, że nigdy nie miała problemu z 

inwestycjami na swoim terenie. Z funduszem sołeckim czasem były problemy z uwagi na małe 

kwoty i brak możliwości sfinansowania zadań w całości. Głosowała za nie wydzieleniem 

funduszu sołeckiego bo widzi, że duże inwestycje są realizowane. Zaproponowała, żeby cofnąć 

pieniądze zaplanowane na inwestycje w miejscach gdzie radni nie głosowali za podjęciem tej 

uchwały. Podała przykład Przededworza i realizowanej tam inwestycji na kwotę 4 mln zł. 

Powiedziała, żeby pieniądze te przeznaczyć na inne wioski.  

Radny Piotr Mołas powiedział, że ma prawo głosować tak jak chce.  

W tym momencie wywiązała się niekontrolowana dyskusja pomiędzy radnymi - Piotrem 

Mołasem oraz Teresą Chwalińską.  

Przewodnicząca przywołała radnych do porządku.  

Więcej osób nie zgłosiło chęci zabrania głosu.  

Przewodnicząca złożyła życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

 

21. Zakończenie obrad. 

Z powodu wyczerpania porządku LII sesji Rady Miejskiej, Przewodnicząca Rady 

podziękowała za obecność i dokonała zamknięcia obrad  sesji z dnia 27 marca 2023 roku. 

Nagranie z sesji dostępne jest na stronie internetowej:   

https://www.youtube.com/watch?v=f5aAlVAagJ8 

 

Sporządziła: 

Katarzyna Więckowska 

 


